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Spojením nemocnic by vzniklo špičkové zařízení
Dvě velké pražské nemocnice - Motol a Na Homolce - jsou od sebe vzdáleny jen několik stovek metrů. Jejich spojením
by prý vzniklo špičkové středoevropské pracoviště.

Na dotaz novinářů to ve čtvrtek na své tiskové konferenci řekl ředitel motolské nemocnice Miloslav Ludvík.
Reagoval tak na úvahy ministerstva zdravotnictví o slučování některých fakultních nemocnic. Ministerstvo zatím
oznámilo úmysl sloučit Všeobecnou fakultní nemocnici s Bulovkou, Thomayerovou nemocnicí a IKEM do jedné
univerzitní nemocnice. O spojení Motola a Homolky se mluvilo už za minulé ministryně zdravotnictví Marie Součkové.
Ta však záměr odmítla.
Ředitel Motola Ludvík zdůraznil, že není na něm, aby o takovýchto věcech rozhodoval.
"Špičkou Homolky je dnes neurochirurgie a cévní program, což jsou zrovna dva programy, které v motolské nemocnici
relativně chybí," řekl. A dodal, že propojením obou ústavů by vzniklo technologicky špičkové centrum v rámci střední
Evropy a "jedno z nejlepších v Evropě".

Šubrt: náš zisk Motolu nepomůže

Ředitel Nemocnice Na Homolce Oldřich Šubrt si ale myslí, že přístrojové vybavení i klinické programy obou nemocnic
se propojují už dnes. "To může být nadále prohloubeno i bez spojování nemocnic do jednoho celku, a to díky koordinaci
činnosti jednotlivých zdravotnických zařízení."
Ředitel Ludvík soudí, že spojením Motola s Homolkou by asi náklady státního rozpočtu na rekonstrukci dětského areálu
klesly, protože by se daly použít nějaké peníze z účtů Homolky.
To ale ředitel Šubrt nepovažuje za možné. "Máme vyrovnané hospodaření. Nemáme dluhy ani výrazné zisky a nikdy
je nemůžeme mít ze zdravotního pojištění takové, abychom mohli přispět k rekonstrukci dětského pavilónu v Motole,"
prohlásil ředitel Šubrt.
Dodal, že Homolka ročně vytváří zisk zhruba 10 až 50 miliónů korun, který používá k investicím a k nákupu přístrojového
vybavení pro Homolku. "Tyto peníze nám ale ani nestačí k obnově přístrojového zařízení. Proto se snažíme přes náš
nadační fond a kontakty na soukromý sektor získávat peníze na investice i ze soukromého sektoru. Na Homolce dnes
nejsou rezervy k tomu, aby se z našich účtů rekonstruoval dětský pavilón v Motole, který bude stát miliardy," řekl pro
Právo.

Ministr dostane rozpis prací

Motolská nemocnice dnes předá ministerstvu zdravotnictví rozpis, na co použije peníze, které jí vláda přiklepla v rámci
řešení situace dětského pavilónu, který je v havarijní situaci. Jde o jednu miliardu do roku 2006 s tím, že na první etapu
je 175 miliónů.
"Peníze půjdou na rekonstrukci energocentra, které je v havarijním stavu a je přitom srdcem nemocnice. Na nic jiného,"
řekl Ludvík. Práce by mohly začít koncem září, pokud se nezkomplikuje veřejná soutěž na tuto zakázku.
Podle něj nemocnice hospodaří dobře, má téměř nejnižší závazky po lhůtě splatnosti z pražských nemocnic, a to i
přesto, že žádná z fakultních nemocnic nedostala dotaci od státu jako bývalé okresní nemocnice.


